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Gevraagd besluit 

Het college van burgemeester en wethouders stelt de raad van de gemeente Gouda voor te besluiten tot: 
 

1. Het vaststellen van de Kadernota Integraal Veiligheidsbeleid 2019-2022 met de volgende 
prioriteiten: 

a. De bestrijding van Jeugdcriminaliteit, met name het plegen van woninginbraken, handel in 
drugs, en radicalisering  

b. De reductie van Ondermijning door een aanpak op 4 sporen (Knooppunten, hennepteelt, 
criminele netwerken en bestuurlijke weerbaarheid)  

c. Het voorkomen van Sociale overlast, met name extreme woonoverlast situaties en het borgen 
van de samenhang met zorg bij de problematiek rond personen met verward gedrag  
 

2. Kennis te nemen van het Actieplan Veiligheid 2019  
 

Toelichting 

1 Nadere uitleg op gevraagd besluit 

Iedere vier jaar wordt in de Kadernota Integraal Veiligheidsbeleid het beleid vastgesteld op het 
brede terrein van veiligheid. In 2018 is het veiligheidsbeleid geëvalueerd door 
onderzoeksbureau DSP. Op basis van deze evaluatie stelt het college nieuwe prioriteiten voor 
de komende 4 jaar voor. 
 
Deze prioriteiten zijn: 

a. De bestrijding van Jeugdcriminaliteit, met name het plegen van woninginbraken, handel 
in drugs, en radicalisering 

b. De reductie van Ondermijning door een aanpak op 4 sporen (Knooppunten, hennepteelt, 
criminele netwerken en bestuurlijke weerbaarheid) 

c. Het voorkomen van Sociale overlast, met name extreme woonoverlast situaties en het 
borgen van de samenhang met zorg bij de problematiek rond personen met verward 
gedrag 

Het college heeft de concept Kadernota 2019-2022 op 11 december 2018 voorgelegd aan de 
Goudse Adviesraad Sociaal Domein(GASD). De GASD heeft na raadpleging van een aantal 
relevante instellingen en personen uit de Goudse samenleving op 14 februari 2019 hierover 
haar advies uitgebracht. Het advies en de reactie daarop van het college treft u bij de stukken 
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aan. De adviezen hebben geleid tot bijstelling van de Kadernota en zijn direct meegenomen bij 
het opstellen van het Actieplan 2019. 
 
De evaluatie van onderzoeksbureau DSP is u op 11 december 2018 reeds toegezonden. 

2 Argumenten 

2.1 Aanbrengen van focus door prioriteiten is nodig 
Aanbrengen van focus door middel van het vaststellen van prioriteiten is nodig om beperkte 
middelen en beperkte capaciteit zo effectief mogelijk in te zetten. Er is draagvlak voor deze 
prioriteiten bij professionals, raadsleden en bewoners, zo blijkt uit het onderzoek van DSP 

2.2 Jeugdcriminaliteit komt met name tot uiting in woninginbraken en drugsdelicten 
Jongeren zijn verantwoordelijk voor een groot deel van de criminaliteit, met name de Top60 
jongeren. Marokkaans-Nederlandse jongeren zijn hierin oververtegenwoordigd. De aanpak 
wordt daarom gericht op de jeugd en deze doelgroep ingezet. Waar de doelgroep van 
jeugdcriminaliteit overlapt met de doelgroep van de aanpak op radicalisering wordt dit integraal 
opgepakt 

2.3 Reductie van ondermijning vergt een lange adem 
Ondermijning is een groot probleem in Gouda, onder andere omdat risicojongeren illegale 
inkomsten halen uit drugshandel. Uit het onderzoek Van alle markten thuis (2015) komt naar 
voren dat er sprake is van drie duurzame criminele netwerken in de drugshandel. De aanpak 
van ondermijning is bovendien een doel uit het coalitieakkoord 

2.4 De samenhang tussen zorg en veiligheid wordt geïntensiveerd 
Extreme woonoverlast situaties zijn ingrijpend voor de omwonenden. De burgemeester mag zijn 
bevoegdheden inzetten wanneer de openbare orde verstoord wordt. De samenhang tussen 
zorg en veiligheid is op dit terrein een vereiste voor een goede aanpak. Het intensiveren van de 
samenwerking houdt onder andere in dat de wethouder Sociaal Domein aansluit bij de 
Driehoek, dat er heldere afspraken zijn over vroegsignaleringen en dat preventie in 
risicogezinnen prioriteit krijgt. 

3 Kanttekeningen 

 

3.1 Prioriteren betekent keuzes maken 

Er zijn op het gebied van veiligheid veel meer onderwerpen van belang die nu niet tot prioriteit 

zijn benoemd. Deze onderwerpen worden niet genegeerd, zij krijgen alleen geen extra 

aandacht in de komende jaren. Op deze onderwerpen wordt een basisaanpak ingezet, zoals 

verwoord in hoofdstuk 6 van de Kadernota.  

3.2 Aanpak van Marokkaans-Nederlandse risicojeugd wordt mogelijk als stigmatiserend ervaren 

Het benoemen van de Marokkaans-Nederlandse risicojeugd als doelgroep heeft als risico dat 

deze jongeren en ook anderen dit als stigmatiserend ervaren. Het is echter een feit dat we deze 

jongeren in verschillende vormen van problematisch gedrag terugzien. In de Top60 is deze 

doelgroep stevig vertegenwoordigd. De focus vraagt daarom om een integrale aanpak, liefst in 

samenwerking met de Marokkaans-Nederlandse gemeenschap(pen) in Gouda. Zowel met 

betrekking tot de aanpak als vooral ook gericht op het voorkomen van problemen en het 

wegnemen van belemmeringen die Marokkaans-Nederlandse jongeren ervaren in de stad 

(samenwerking met integratiebeleid). 

4 Juridische- / financiële gevolgen 

Niet van toepassing 
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5 Personele- / organisatorische gevolgen / duurzaamheid / positie mensen 
met een beperking 

Niet van toepassing 

6 Communicatie / interactiviteit 

Onderzoeksbureau DSP heeft op verzoek van het college in 2018 een onderzoek uitgevoerd     
naar het veiligheidsbeleid in Gouda. Dit onderzoek heeft geresulteerd in een evaluatie, een 
veiligheidsanalyse en advies over de prioriteiten voor de periode 2019-2022. Voor de keuze van 
de prioriteiten heeft DSP gesproken met een grote groep professionele partners, met 
raadsleden en met bewoners. De GASD heeft eveneens gesproken met diverse relevante 
instellingen en personen in de Goudse samenleving. 
De Driehoek (burgemeester, politie, OM) heeft ingestemd met de Kadernota en het Actieplan 
2019. 
De evaluatie van het jongerenwerk die genoemd staat in de Kadernota, is voorzien in de 
tweede helft van 2019. De uitkomsten hiervan worden meegenomen in het Actieplan 2020. 
 


